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Spørgsmål nr. 251 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del): 

 

”Ministerens kommentar udbedes til artikel i Politiken 10/3-

07: Amnesty: Afsæt flere penge til retssikkerhed i Nørrebro-

sager. Ministeren bedes herunder tilsende udvalget kopi af sit 

svar på det i artiklen nævnte brev fra Amnesty.” 

 

Svar: 

 

Jeg kan henvise til vedlagte kopi af min besvarelse af d.d. af den omtalte 

henvendelse fra Amnesty International, hvori der er redegjort nærmere 

for de involverede myndigheders håndtering af urolighederne i forbindel-

se med rydningen af Ungdomshuset.  

 

Som det fremgår af besvarelsen til Amnesty – og som jeg også gav ud-

tryk for under samrådet i Retsudvalget den 10. maj 2007 – er der efter 

min opfattelse al mulig grund til at være tilfreds med, at det lykkedes for 

myndighederne med en overordentlig dygtig og professionel indsats at 

bringe situationen på Nørrebro og Christianshavn under kontrol. Vel at 

mærke uden at nogen personer kom alvorligt til skade.  

 

Om de erfaringer og overvejelser, som politiet, anklagemyndigheden, 

domstolene og kriminalforsorgen har gjort sig i tilknytning til urolighe-

derne, kan jeg endvidere henvise til min besvarelse af 7. juni 2007 af 

spørgsmål nr. 265 fra Retsudvalget. De ressourcemæssige spørgsmål, 

som er opstået i tilknytning til rydningen af Ungdomshuset og de efter-

følgende uroligheder overvejes fortsat.  

 

Som jeg tilkendegav under det nævnte samråd i Retsudvalget, er jeg i 

øvrigt indstillet på – når de konkrete straffesager og klagesager er afgjort 

– at give Folketinget en overordnet generel orientering om forløbet om-

kring rydningen af Ungdomshuset og dagene derefter. 

 

 


